
اقتصادی 6

گروه اقتصادی -یک مقام مسئول 
گفت: جمعیت اســتان ها و دارایی قبلی 
شــرکت های استانی ســهام عدالت در 
تفــاوت قیمت نمادها تاثیــری ندارد و 
این تفــاوت قیمت به دلیل تقدم و تاخر 

شرکت ها در ورود به بورس است .
اکبــر حیدری، ســخنگوی کانون 
شرکت های سرمایه گذاری سهام عدالت 
دربــاره علت تفاوت در قیمت نمادهای 
شرکت های سرمایه گذاری استانی گفت: 
دارایی شرکتهای سرمایه گذاری استانی 
که بــه اعتبار و اســتناد آن دارایی ها در 
بورس پذیرش می شوند، معادل پرتفوی 
سهام عدالت است و طبیعتاً دارایی همه 

سهامداران برابر است.
بعد از یک بازه زمانی مشخص 
قیمت همه نمادها متعادل می شوند

وی بــا بیان اینکــه تفاوت قیمت 
نمادها مبنای محاســباتی نــدارد و تنها 
مبنای روانــی دارد، گفت: کار بهتر این 
بود که گشایش نماد شرکت های سرمایه 
گذاری اســتانی کشور در یک روز انجام 
می شــد تا این اتفاق نیز رخ نمی داد اما به 
هر صورت، چون دارایی شرکت ها برابر 
اســت، بعد از یک بازه زمانی مشخص، 

همه قیمت ها متعادل می شود.
تقدم و تاخر ورود به بورس، 
عامــل تفــاوت قیمــت نمادهای 

استانی
حیدری بیان داشــت: دارایی مردم 

در روش غیر مستقیم در استان خراسان 
جنوبی بــا دارایی مــردم در روش غیر 
مستقیم در استان تهران تفاوتی ندارد اما 
به دلیل اینکه برخی شرکت ها زودتر در 
بورس پذیرش شــدند و در آنها ضریب 
افزایش قیمت روزانه اعمال شده، قیمت 

نمادها متفاوت شده است.
وی ادامــه داد: بعضی شــرکت ها 
زودتــر پذیرش شــدند، مراجعات آنها 
بیشــتر بوده و سفارش خریدها مفهومی 
تر انجام شده اما اگر اطلاعات افشا شده 
شــرکت های سرمایه اســتانی مشاهده 

شود، همه دارایی ها برابر است.

دارایی قبلی شرکت های استانی در 
قیمت نماد آنها بی تأثیر است

ســخنگوی کانون شــرکت های 
ســرمایه گذاری سهام عدالت با اشاره به 
بی اثر بودن دارایی شــرکت های استانی 
قبل از اضافه شدن پرتفوی سهام عدالت 
در ارزش نماد شــرکت ها، اظهار داشت: 
یک شرکت سرمایه گذاری در استانی که 
یک میلیون جمعیت دارد اگر ۱۰۰ میلیارد 
تومــان نیز قبل از اضافه شــدن پرتفو ی 
ســهام عدالت به دارایی هایش، دارایی 
داشته است، این عدد در حدی نیست که 
بر قیمت شرکت سرمایه گذاری استانی 

اثــر بگذارد و ایــن دارایی ها در تفاوت 
قیمت نمادها در تابلو بی تأثیر است.

وی در پاســخ به این سوال که آیا 
جمعیت اســتان ها بر دارایی شرکت ها 
تأثیــر دارد یا خیر گفت: ســهم مردم در 
تمام کشور برابر است. ممکن است یک 
شرکت سرمایه گذاری ۲۰ هزار میلیارد 
تومان دارایی داشته باشد و یک شرکت ۵ 
میلیون تومان اما در حقیقت آن شرکتی که 
۵ هزار میلیارد تومان دارد سهامدارهای 
آن شــرکت نیز به عنوان مثال، ۵۰۰ هزار 
نفر اســت و شرکت دیگر ۲ میلیون نفر. 
بنابرایــن دارایی تمام ســهامداران برابر 

است.
تفاوت قیمــت نمادها بعد از 
عملکرد واقعی شــرکت ها شروع 

می شود
حیدری ادامه داد: سهم تمام مردمی 
که در روش غیر مســتقیم هستند از سبد 
ســهام عدالت برابر است و دارایی شان 
معادل سهامشــان است. اگر بعد از یک 
دوره زمانی تمام شــرکت های سرمایه 
گذاری اســتانی در بورس پذیرش شده 
و نمادها معاملاتی شود، بعد از یک زمان 
مشــخص و تا قبل از زمانی که عملکرد 
واقعی شــرکت های ســرمایه گذاری 

اســتانی شروع شــود، این تفاوت ها به 
کمترین حد خودش می رسد.

وی خاطر نشــان کرد: طبیعتاً بعد 
از یک الی دو ســال ممکن است شرکت 
ســرمایه گذاری استانی عملکردشان در 
مدیریت پرتفــو، در ورود به پروژه ها به 
قدری قابل توجه شــود که بتوان گفت 
تفاوت رقم معنادار می شــود اما در حال 
حاضر تفاوت قیمت نمادهای اســتانی 
ناشی از تأثیر روانی ناشی از تقدم و تاخر 

ورود به بازار سهام است.
دربــاره  قیمــت  کشــف 
شرکت های سرمایه گذاری استانی 

منتفی شد
ســخنگوی کانون شــرکت های 
سرمایه گذاری سهام عدالت در پاسخ به 
این ســوال که چرا آنطور که در روزهای 
آغازین آزادسازی ســهام عدالت گفته 
می شد، ارزش نماد شرکت های استانی 
به دلیل عرضه اولیه بودن بیشــتر نشــد، 
گفــت: اســتباط ما این بــود که ارزش 
معنوی در روز معاملاتی شــدن از طریق 
کشــف قیمت صــورت می گیــرد اما 
مســئولان بورس کشف قیمت را درباره 
شرکت های سرمایه گذاری استانی منتفی 
دانســتند که به دلیل کارشناسی بودن آن 
مورد تأیید همه قــرار گرفت اما ارزش 
معنوی ســهم که ناشی از کشف قیمت 
ســهم است در خود سهم مستتر است و 

به مرور خودش را نشان می دهد.

سخنگوی کانون شرکت های سرمایه گذاری سهام عدالت پاسخ داد:

چرا قیمت سهام شرکتهای سرمایه گذاری استانی متفاوت است؟

گروه اقتصــادی-  عبدالناصر همتی در 
حاشــیه آئین تقدیر از صادرکننــدگان عرصه 
بازگشت ارز به کشور در جمع خبرنگاران گفت: 
با همکاری سایر دستگاه های نظارتی از مجموع 
۲۷ میلیارد دلار تعهــد ارزی صادرکنندگان که 
معوق شــده بود ۸ میلیارد دلار به چرخه اقتصاد 
کشور بازگشــت و این تعهد به ۱۹ میلیارد دلار 
کاهش یافته است که امیدواریم این رقم به زودی 

باز هم کاهش یابد.
وی افزود: هفته گذشــته به درخواســت 
معاون اول قوه قضائیه، فهرســت شــرکت ها و 
افرادی که ارز حاصل از صادرات را بازنگردانده 
اند به این قوه ارسال شد و امیدواریم پیگیری های 

قوه قضائیه به حصول نتیجه منجر شود.
رئیــس کل بانک مرکــزی در خصوص 
پول های بلوکه شده ایران در بانک های کشورهای 
خارجی گفت: ده ها میلیارد دلار منابع ارزی ما در 
بانک های کشورهای خارجی مسدود شده است 
و بانک هــا از ترس جریمه هــای دولت آمریکا 
برای رها کردن این پول ها ســختگیری می کنند، 
اما خوشبختانه بخشی از آن ها آزاد شده است و به 
تدریج به چرخه اقتصاد کشور بازخواهد گشت و 
امیدواریم با ورود این ارزهای بلوکه شده، قدرت 
مداخله بانک مرکزی در تأمین ارز افزایش یابد و 
بتوانیم در کنار صادرکنندگان، نرخ متعادل ارز را 

در جامعه داشته باشیم.
همتی، فشار ســنگین تحریم ها را یکی از 
عوامل مؤثر در افزایش نرخ ارز دانست و افزود: 
شــرایط، بسیار متغیر و سنگین است و گاهی هر 
هفته این شــرایط تغییر می کند و هر هفته برنامه 
و تحریم های جدیدی وضع می شود و در مقابل 
برنامه ریزی ما، دشمن هم برنامه ریزی خودش 
را دارد و متأســفانه کشــورهای دیگر هم از این 

تحریم ها تبعیت می کنند.

وی افــزود: قضاوت گفته های مســئولان 
بانک مرکزی باید در شرایط عادی انجام شود، اما 
شرایط عادی نیست و هر هفته محدودیت های 

خاصی وضع می شود.
رئیــس کل بانــک مرکزی بیان داشــت: 
نرخ های موجود تعادلی نیســت و ناشی از اوج 
فشــار واضعان تحریم هاست و اگر ده ها میلیارد 

دلار ما آزاد شود، این نرخ ها باقی نمی ماند.
صادرات ریالی پذیرفتنی نیست

همتــی همچنین دربــاره اینکــه برخی 
صادرکننــدگان می گویند از آن ها ارزهای دیگر 
پذیرفته نمی شود، گفت: ما هر ارزی را می پذیریم 
و فرقی نمی کند که دینار و درهم باشــد یا روپیه 
و یوآن، زیرا با این ارزها نیز می شود معامله کرد، 
اما بــه صادرکنندگانی که می گویند صادرات ما 
ریالی باشد می گوئیم این امر را نمی پذیریم، زیرا 
ریال، واحد پولی ماســت و پول ملی کشورهای 
دیگر نیست، ولی هر ارزی را که به بانک مرکزی 
بدهند، می پذیریم و مشــکلی برای پذیرش این 

ارزها وجود ندارد.
حذف پیــش پرداخت ارزش افزوده 

برای صادرکنندگان خوش حساب
رئیس کل بانک مرکزی گفت: با همکاری 
وزارت امــور اقتصــادی و دارایی و در صورت 
تصویــب هیئت دولت، پیــش پرداخت ارزش 
افزوده برای صادرکنندگان خوش حساب حذف 

خواهد. شد.
عبدالناصر همتی با اشاره به تلاش دشمن 
برای بستن گلوگاه های اقتصادی کشور و فشار 
ســنگین تحریم ها بر اقتصاد ایــران، تاکید کرد: 
خوشــبختانه نظام جمهوری اســلامی ایران با 
همــکاری صادرکنندگان و فعالان اقتصادی و با 
وجود فشار ســنگینی که روی دوش مردم وارد 
شــد این مشکلات را مدیریت کرده و اکنون در 

ماه های پایانی فشار هستیم.
وی همچنین با تاکید بر اینکه همه دستگاه ها 
بایــد با همه وجــود در کنار فعــالان اقتصادی 
و صادرکننــدگان قرار گیرند افزود: از مســابقه 
افزایش نرخ ها کســی سود نمی برد و مردمی که 
درآمــد ثابت دارند متضرر می شــوند و دولت 
مصمــم به کنترل نرخ ارز اســت و هرجایی که 
گشایشــی ایجاد شده تلاش کرده ایم نرخ ارز را 
کاهش دهیم.رئیس کل بانک مرکزی اضافه کرد: 
ممکن است از بالا بودن نرخ ارز عده ای نفع ببرند، 
اما جامعه متضرر می شود و هر ارزی که در سامانه 
نیما عرضه شــود برای تولید یا واردات کالاهای 

اساسی مصرف می شود.
همکاری بانک مرکزی با صنایعی که 

نتوانند ارز را ۴ ماهه برگردانند
وی گفت: زمان بازگشت ارز برای صنایع 
مختلف ۴ ماه تعیین شــده، اما اگر صنعتی نتواند 
ارز را در این مدت بازگرداند بانک مرکزی آماده 
همکاری با صنایع اســت و هیچ تصمیمی برای 

ایجاد مشکل برای صنایع مختلف نداریم.
همتــی با اشــاره به مصوبــه دولت برای 
ترخیص کالاهای موجود در گمرک افزود: مقرر 
شده تا ۵ مهر ماه هرکالایی که مربوط به تولید یا 
جز مواد اولیه و کالاهای اساسی بوده از گمرکات 

ترخیص شود.
۱۰۸ شرکت ۲۳ میلیارد یورو ارز به 

کشور بازگردانده اند
وی صادرکنندگان خوش حســاب را که 
در دو ســال گذشــته بیش از ۲۳ میلیارد یورو به 
چرخه اقتصاد کشور بازگردانده اند ۱۰۸ شرکت 
اعلام کرد و گفت: ۴۹ شرکتی که در مراسم امروز 
حضور دارند ۲۱ میلیارد دلار صادرات انجام داده 
اند و با قدرت پای نظام و کشور خودشان ایستاده 
اند و باید برای این ســربازان کشور تسهیلات و 

مسیر سبز طراحی شود و اینکه از این شرکت ها 
و افراد خوش حســاب تعهد برای بازگشت ارز 

گرفته شود بی معناست.
در مراحــل آخــر فشــار حداکثری 

هستیم
وی از ترخیص یــک میلیون و ۷۰۰ هزار 
تن کالای اساسی و مواد اولیه در مدت اخیر خبر 
داد و افزود: خوشــبختانه گشایشی برای تأمین 
مواد اولیه ایجاد شــده و اکنــون در مراحل آخر 
فشار حداکثری هستیم و امیدواریم با کمک همه 
مردم و بخصوص صادرکنندگان از این مرحله با 

سربلندی خارج شویم.
همتی شیوع بیماری کرونا را مصیبتی برای 
اقتصادهای جهان خواند و گفت: کشور ما هم از 
این مساله متأثر شد و همه برنامه های ما برای برون 
رفت از رکود و کاهش تورم به هم خورد چراکه 
کاهش تورم تا اردیبهشــت ماه خوب بود، اما از 

خرداد و تیر، رشد اقتصادی ما قدری کمتر شد.
صادرات نفت بهتر از سال قبل است / 
امیدواریم رشد اقتصادی با احتساب نفت 

به زودی مثبت شود
رئیــس کل بانک مرکزی افزود: امیدواریم 
رشد غیر نفتی اقتصاد بزودی مثبت شود و با توجه 
بــه اینکه صادرات مواد نفتــی ما هم در ماه های 
اخیر بهتر از اواخر سال قبل شده است امیدواریم 
رشــد اقتصادی ما با احتساب صادرات نفت هم 

مثبت شود.
وی بــا اشــاره به مباحث مطرح شــده از 
ســوی صادرکنندگان در این جلسه پیشنهاد کرد 
کارگروهی منتخب از همه صنایع برتر تشــکیل 
شــود تا نظرات و پیشــنهادهای خود را به بانک 
مرکــزی ارائه کند و گفت: معتقدیم شــما به ما 
کمک می کنید و در کنار ما هستید و ما باید قدردان 

این همراهی باشیم.

گروه اقتصــادی -وزیــر راه و 
شهرســازی گفت: ۷۰ هــزار متقاضی 
تاکنون آورده خــود را برای طرح اقدام 

ملی مسکن پرداخت کرده اند.
و  راه  وزیــر  اســلامی  محمــد 
شهرســازی  با بیان اینکه امروز یک گام 
دیگر در راســتای تقویت ظرفیت تولید 
و عرضه مســکن با مشــارکت وزارت 
جهــاد کشــاورزی و در جهــت تامین 
مســکن جامعه هدف از جمله کارکنان 
وزارت جهاد کشاورزی، بازنشستگان و 
ایثارگــران را تامین کرده ایم، گفت: طبق 
توافقــی که صورت گرفته در چارچوب 
مصوبات قانونی و بر اســاس این قوانین 
اراضی مورد نیاز در تفاهمنامه با وزارت 
جهاد کشاورزی تامین شده و با واگذاری 
حداکثــری اراضــی در حریم شــهرها 
ســعی خواهیم کرد با ســرعت بیشتری 
 اقدام به ســاخت مســکن در این بخش 

کنیم.
او ادامــه داد: به یــاری خداوند و 

همکاری تمامی دســتگاه ها در راستای 
اجــرای ماده ۶ قانون ســاماندهی زمین 
و مســکن و همچنین در راستای تصمیم 
هیئت دولــت در دو هفته پیش موافقت 
شــد که تا ۵۰ درصــد از اراضی دولتی 
راه و  اختیــار وزارت  دســتگاه ها در 
شهرســازی قرار بگیرد و از این اراضی 
برای ساخت واحدهای مسکونی استفاده 

شود.
اســلامی اظهــار کــرد: در ایــن 
تفاهــم نامــه کــه بــه امضــای هر دو 
طرف رســیده است در راســتای تامین 
و ســاخت واحدهــای مســکونی در 
 قالب طرح اقدام ملی مســکن اســتفاده 

خواهد شد.
وزیر راه و شهرســازی با اشاره به 
اینکه این تفاهم نامه برای ســاخت ۱۰۰ 
هزار واحد مســکونی به امضا رســیده 
است، ادامه داد: ســعی خواهیم کرد در 
این زمینــه بتوانیم جامعه هدف را تحت 
پوشــش خود قرار دهیم و این تفاهم نامه 

در راستای تکمیل طرح اقدام ملی مسکن 
به امضا می رسد.

او بــا اشــاره بــه اینکــه از طریق 
ســامانه طرح اقدام ملی مســکن بیش 
از ۴۶۰ هــزار نفر واجد شــرایط بودند، 
اظهار کرد: ما در طرح اقدام ملی مســکن 
هدفگــذاری برای ســاخت ۴۰۰ هزار 
واحد مســکونی را انجــام داده بودیم و 
بیش از ۱۴۰ هزار واحد افتتاح حســاب 
شده و تا پایان وقت اداری هم ۱۰۰ هزار 
 متقاضی دیگر هم اقدام به افتتاح حساب 

می کنند.
وزیــر راه و شهرســازی بیان کرد: 
حدود ۷۰ هزار نفر هم تاکنون آورده خود 
را واریــز کردند و امیدواریم در روزهای 

آینده رونــد اقدام برای تکمیل پرونده و 
افتتاح حساب سرعت بیشتری بگیرد.

او با اشــاره به اینکه قدرت تصمیم 
گیری های صــورت گرفته و امیدواریم 
بتوانیم با منابع واریزشــده به حســاب 
ســاخت پروژه ها از ســرعت بالاتری 
برخوردار شوند افزود: هم اکنون نسبت 
ما در اجرای طرح اقدام ملی مسکن ۳ به 
یک واحد است به طوری که از هر یک نفر 
که اقدام به پرداخت آورده حساب می کند 
 برای ســه نفر واحد مســکونی ساخته 

می شود.
او توضیــح داد: تا کنون ۲۳۰,۰۰۰ 
پروژه برای این افراد تعریف شــده و ما 
حدود ۱۶۰ هزار نفر عقب ماندگی داریم 

بنابراین امیدواریم هرچه ســریعتر این 
پروژه ها با سرعت بیشتری اجرا شود.

وزیــر راه وشهرســازی یــادآور 
شــد: طبق زمان بندی های مشــخص 
شــده این واحدها ســاخته می شود و ما 
امیدواریم متقاضیــان برای واریز آورده 
 و تکمیــل پرونده هرچه ســریعتر اقدام 

کنند.
او افــزود:  در یک ســال گذشــته 
ظرفیت هــا بــرای برنامه ریــزی ها و 
همچنیــن طراحی پروژه هــا و هر اقدام 
اولیه که لازم داشتیم انجام شد و هم اکنون 
 شــاهد فعال شدن هر چه بیشتر پروژه ها 

هستیم.
اسلامی توضیح داد: اجرای پروژه 

در سراســر کشور آغاز شــده و مردم با 
تزریــق منابــع مالی ســعی کنند هرچه 
ســریعتر ســرعت اجرای پــروژه ها را 

افزایش دهند.
وزیر راه وشهرســازی یادآور شد: 
امیدواریم در آینده شــاهد آن باشیم که 
بخش اعظمــی از فعالیت ها و اقدامات 
برای افتتاح حساب ها افزایش و تا زمان 
بنــدی های لازم مردم توانند پروژه ها را 

تحویل بگیرند.

گــروه اقتصادی -مدیــر فاز ۱۲ 
پارس جنوبــی گفت: پالایشــگاه نهم 
مجتمــع گاز پارس جنوبــی در ۶ ماهه 
ابتــدای ســال جاری که یک مــاه آن به 
تعمیرات اختصاص یافته، موفق به تولید 
حدود ۱۴ میلیارد متر مکعب گاز شــده 

است.
»سید محمد مهدی هاشمی«  با بیان 
اینکه این پالایشــگاه در شرایط مناسب 
عملیاتی آماده ورود به  زمســتان است،  
اظهار داشــت: پالایشــگاه نهم به عنوان 

اولیــن پالایشــگاه مجتمــع، تعمیرات 
اساسی ســال جاری را با وجود بیماری 
 کرونــا و بــا بهترین شــرایط بــه پایان 

رساند.
وی بــا بیان اینکه تعمیرات ســال 
جاری فاز ۱۲ توســط پیمانــکار کاملا 
بومی و نیروهای منطقه انجام شده است،  
افــزود: برنامه تعمیراتــی در زمان مقرر 
انجام و کیفیت پیمانکار تعمیرات نیز در 
مقایسه با سال های گذشته بسیار مطلوب 

ارزیابی شد.

هاشمی با اشاره به وضعیت مناسب 
واحدهای مختلف پالایشــگاه نهم ادامه 
داد: در حــال حاضر تمام واحدهای فاز 
۱۲ در شــرایط مطلــوب در حال تولید 
محصولات و بهره برداری هســتند و در 
۶ ماهــه ابتدایی ســال جاری که یک ماه 
آن به تعمیــرات اختصاص یافته این فاز 
موفق به تولید حدود ۱۴ هزار میلیون متر 

مکعب گاز شده است.
وی در ادامــه در خصــوص میزان 
گوگرد تولید پالایشــگاه نهم گفت: این 

پالایشــگاه در بازه ۶ ماهه ســال جاری 
موفــق به تولید بیــش از ۴۷ هزار و ۲۰۰ 

تن گوگرد شده است.
به گزارش ایرنــا، مطابق اظهارات 
مسوولین وزارت نفت و شرکت ملی گاز 
ایران، ظرفیــت تولید گاز پارس جنوبی 
از ۲۸۰ میلیون مترمکعب در ســال ۹۱، 
به ۷۵۰ میلیون مترمکعب تا پایان امسال 

خواهد رسید.
در همین زمینه نیز،   گازرســانی به 
روستاها با توســعه پارس جنوبی انجام 

شده اســت. جمعیت روســتایی تحت 
پوشــش گازرسانی در سال ۹۲، ۱۴ هزار 
روســتا بودند و اکنــون از مرز ۳۰ هزار 
روســتا عبور کرده و تا پایان سال به بیش 

از ۳۲ هزار روستا می رسد.
از طرف دیگر ارزش افزوده ایجاد 
شــده به دلیل جایگزینی مصرف گاز به 
جای سوخت مایع دســتاورد ارزشمند 
دیگری به واســطه تولیــد گاز در پارس 
جنوبی اســت. تا چند سال پیش به دلیل 
کمبود گاز مصرف سوخت مایع بالا بود. 

به گفته وزیر نفت در سال ۹۲ نیروگاه ها 
۲۷ میلیــارد لیتر ســوخت مایع مصرف 
کردند، اما این عدد در سال های اخیر، به 
یک ســوم تقلیل یافت و به ۹ میلیارد لیتر 
رسید که این مقدار باز هم، کمتر می شود.
از ســوی دیگر،  صادرات گاز نیز 
بــا افزایــش تولید گاز پــارس جنوبی، 
۹۰ درصــد افزایش یافته اســت، ایران 
هم اکنــون به طــور میانگیــن روزانــه 
 حدود ۸۰ میلیــون مترمکعب گاز صادر 

می کند.

گروه اقتصادی - معاون ســلامت 
اداره کل دامپزشــکی هرمــزگان گفت: 
۵۱ هــزار و ۷۷۱ تن انــواع محموله دام و 
فرآورده های خام دامی با نظارت بهداشتی 
دامپزشکی اســتان در یک سال گذشته به 
خارج از کشور صادر و بیش از ۹۰ درصد 

آن به چین صادر شده است.

کامبیز امجدی گلپایگانی، در نشست 
خبری که به مناســبت هفته دامپزشــکی 
برگزار شــد، اظهار کــرد: ۵۱ هزار و ۷۷۱ 
تــن انواع محموله دام و فرآورده های خام 
دامی با نظارت بهداشتی دامپزشکی استان 
دریک سال گذشته از ابتدای مهر ۹۸ تا مهر 

۹۹ به خارج از کشور صادر شده است.

وی اضافه کرد: این محموله ها بیشتر 
شــامل ماهی و میگو، آبزیان حرام گوشت 
ازجمله خرچنگ، ماهی یال اسبی، صدف 
و مارماهــی و همچنیــن اجــزای حرام 

حیوانات حلال گوشت بوده است.
معاون سلامت اداره کل دامپزشکی 
هرمزگان با اشــاره به اینکه محموله های 
یادشده به کشورهای چین، روسیه، ویتنام، 
امــارات، هنگ کنگ، مالزی و عمان صادر 
شده است، افزود: بیش از ۹۰ درصد کالای 
مرتبط با دامپزشکی از مبادی استان به چین 

صادر شده است.
امجدی گلپایگانــی با بیان اینکه در 
ســال زراعی گذشــته ۲۶۱ هزار و ۱۴ تن 
محموله  خام دامی با نظارت دامپزشــکی 
وارد استان شده است، تصریح کرد: میزان 
محموله های ترانزیتی خام دامی نیز در سال 
زراعی گذشــته ۴۶ هزار و ۳۴ تن و بیشتر 
به کشورهای ترکمنستان و افغانستان بوده 

است.

وی با تأکید بر اینکه در سال زراعی 
گذشته ۲ میلیون و ۲۴۴ هزار و ۳۲۳ رأس 
دام در اســتان علیه بیماری های مشترک 
واگیر و انگلی واکسینه شدند، خاطرنشان 
کــرد: در این مــدت ۲۶۶ هــزار و ۷۵۱ 
مترمربع جایگاه دام و همچنین ۱۰۲ هزار 

و ۱۶۷ رأس دام سم پاشی شده است.
معاون سلامت اداره کل دامپزشکی 
هرمــزگان عنوان کرد: ناظران بهداشــتی 
دامپزشــکی هرمزگان همچنیــن از مهر 
ســال گذشــته تاکنون بیش از ۱۷ هزار و 
۹۶۱ مورد از مراکز فراوری، بســته بندی، 
کارخانه جات و اسکله های صیادی استان 

بازدید داشتند.
امجدی گلپایگانی در پایان افزود: در 
این مدت ۶۱ هزار و ۷۷۵ رأس دام شــامل 
۲۱ هزار و ۶۳۳ رأس گوســفند، ۳۰ هزار 
و ۸۹۷ رأس بز، هشــت هزار و ۳۵۸ رأس 
گاو و ۸۸۷ نفر شتر و همچنین ۱۷ میلیون 

و ۴۷ هزار قطعه طیور کشتار شده است.

گروه اقتصــادی - مدیر کل بنادر 
و دریانــوردی هرمزگان از انجام مراحل 
پایانی ساخت سه فروند شناور تفریحی با 
جنس بدنه فایبر گلاس در یکی از شرکت 
های شــناور ســازی بخش خصوصی 

جزیره قشم خبر داد.
علیرضــا محمدی کرجــی ران در 
حاشیه بازدید از مجتمع های شناورسازی 
هرمزگان، با اعلام اینکه این ســه فروند 
شــناورهای از ابتدای طراحی و ساخت 
قالــب مادر تا پایان تولید و به آب اندازی 
توســط متخصصان و صنعتگران توانای 
داخلی و در یکی از شــرکتهای شــناور 
ســازی بخش خصوصی جزیره قشــم 
درحــال انجام اســت، اظهار کــرد: این 
شــناورهای تفریحی قرار است در جام 
جهانی پیش رو در کشور  قطر مورد بهره 

برداری قرار گیرد.
وی بــا بیــان اینکه کار ســاخت 
نخستین شــناور مراحل پایان  خود طی 

می کند و بدنه شــناور دوم نیز تکمیل و 
هم اکنون در حال نصب عرشــه اصلی و 
سالن مسافری اســت، خاطرنشان کرد: 
ظرف یکماه آینده بدنه شناور سوم نیز از 
قالب خارج و مراحل تکمیل بخش های 

دیگر آن آغاز خواهد شد.
مدیــرکل بنــادر و دریانــوردی 
هرمزگان، ســاخت بدنه شناور از جنس 
فایبر گلاس را بدلیــل هزینه اولیه کمتر 
نســبت به چــوب و فلــز، راحت بودن 
فرم دهی، ســرعت بالای تولید و هزینه 
نگهــداری کمتر را  از جملــه مزیتهایی 
عنوان کــرد که طی ســالیان اخیر مورد 
توجه و اقبال ســازندگان و شناورداران 

قرار گرفته است.
محمــدی کرجــی ران با اشــاره 
به کارگاههای فعال شــناور ســازی در 
سواحل اســتان  اظهارداشت: هم اکنون 
تعــداد ۳۲ کارگاه فعال در امر ســاخت 
انواع شــناور با نظارت کارشناسان اداره 

کل بنادر و دریانوردی هرمزگان مشغول 
فعالیت می باشند که با وجود مزیت های 
داخلی در ساخت شناورها و صادرات آن 
می توان زمینه رونق معیشــت جوانان و 

اشتغالزایی بیشتری را فراهم کرد.
به گفته مدیر کل بنادر و دریانوردی 
هرمزگان ظرف شــش ماهه اول ســال 

جاری علیرغم همه گیری ویروس کرونا 
و محدودیــت های متاثــر از آن، فرآیند 
ســاخت و صدور مجوز تعــداد بیش از 
۲۰۰ فروند شــناور با اخذ مجوز از اداره 
مرکزی بازرسی و ثبت شناورهای استان 
هرمزگان آغاز شــده؛ که  این امر در نوع 

خود بی سابقه است.

وزیر راه و شهرسازی خبر داد؛

واریز آورده اولیه ۷۰ هزار متقاضی برای طرح
 اقدام ملی مسکن

در 6 ماهه اول سال جاری محقق شد؛

تولید ۱۴ میلیارد متر مکعب گاز از فاز ۱۲ پارس جنوبی

معاون سلامت اداره کل دامپزشکی هرمزگان  خبر داد:

چین؛ مقصد ۹۰ درصد صادرات محصولات دامی هرمزگان
مدیر کل بنادر و دریانوردی هرمزگان اعلام کرد:

فعالیت ۳۲ کارگاه شناور سازی در هرمزگان

رئیس کل بانک مرکزی با بیان اینکه بخشی از منابع مسدود شده در بانک های خارجی آزاد شده، گفت: ۸ میلیارد دلار
 از مجموع ۲۷ میلیارد دلار ارز معوق شده حاصل از صادرات، به چرخه اقتصاد کشور بازگشت.

در مراحل آخر فشار 
حداکثری هستیم

وزیر جهاد کشاورزی خبر داد؛

واگذاری اراضی بی آب و شور برای 
ساخت مسکن

گروه اقتصادی -خاوازی گفت: اراضی که به هیچ عنوان به دلیل دسترســی 
نداشتن به آب و شور بودن قابل کشت نبود برای ساخت مسکن در اختیار وزارت 

راه وشهرسازی قرار گرفت.
کاظم خاوازی وزیر جهاد کشــاورزی در مراســم امضای تفاهم نامه برای 
ساخت ۱۰۰ هزار واحد مسکونی برای کارمندان جهاد کشاورزی که بین وزارت 
راه و شهرســازی و جهاد کشاورزی منعقد شد با اشاره به اینکه این وزارتخانه در 
قالب این تفاهمنامه ســعی کرد که اقدامات لازم در جهت خانه دار شدن کارکنان، 
ایثارگــران و بازنشســتگان را فراهم کند، گفت: پــس از امضای این قرارداد یک 
کارگروه ویژه در این زمینه تعریف کرده ایم و انشالله هر چه سریع تر بتوانیم اهداف 
لازم در جهت ســاخته این واحدهای مسکونی را با هماهنگی بانک کشاورزی و 

بانک مسکن انجام دهیم.
او ادامه داد: امیدواریم بتوانیم نیاز بخش عمده ای از جامعه هدف  برای خانه 

دار شدنشان را تامین کنیم.
خاوازی همچنین در حاشــیه تفاهم نامه و در جمع خبرنگاران با بیان اینکه 
تامین زمین یکی از اصلی ترین اقدامات وزارت جهاد کشــاورزی برای ســاخت 
مسکن بود، گفت: وزارت جهاد کشاورزی در راستای قانون ساماندهی ملی زمین 
و مسکن سعی کرده اراضی مازاد خود را شناسایی کند و این اراضی هم اکنون در 
طرح اقدام ملی مســکن در اختیار وزارت راه و شهرسازی قرار می گیرد تا جامعه 

هدف این بخش بتوانند صاحب مسکن شوند .
او توضیــح داد: طبق ایــن تفاهم نامه اراضــی لازم در اختیار وزارت راه و 
شهرسازی برای ساخت مسکن قرار می گیرد که امکان دسترسی به آب برای برای 
کشاورزی وجود نداشت و هیچ کدام از این اراضی به دلیل شور بودن خاک قابل 
کشــت نبودند اما برای ســاخت مسکن اراضی کاملًا مناسبی بودند به همین دلیل 
این اراضی را در اختیار وزارت راه و شهرسازی برای تامین مسکن قرار گرفته شد.
وزیر جهاد کشــاورزی اظهار کرد: امیدواریم هر چه سریع تر این اراضی در 
شــهرها شناسایی شده و با مشارکت تمامی دستگاه ها شاهد ساخت و تحویل هر 

چه سریعتر این واحدها باشیم.
او  تاکید کرد: این واحدها در اختیار بازنشســتگان کارمندان ایثارگران ظرف 
مدت ســه ســال قرار خواهد گرفت. وزیرجهاد کشاورزی بیان اینکه قطعا وجود 
زمین از عناصر اصلی تامین مسکن است، بیان کرد: جهاد کشاورزی دارای اراضی 

مازاد است تا آن را در اختیار طرح اقدام ملی مسکن قرار دهد.

رئیس کل بانک مرکزی از بازگشت ۸ میلیارد دلار ارز معوق شده حاصل از صادرات خبر داد:
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